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MĚSÍČNÍK VYDAVATELSTVÍ ECONOMIA  

KOMENTÁŘ 

EKONOMIKA 
Koruna na dvouletém rekordu: dolar stojí 17,80 Kč 

Koruna jede na vzestupné vlně. V pátek prorazila hranici 18 Kč za dolar a do konce obchodování se od 
ní vzdálila na dvacet haléřů. I vůči společné evropské měně koruna posiluje, jedno euro se dalo koupit za 
24,43 Kč. Pro Čechy nebyl nákup cizích měn takto výhodný téměř dva roky.  

Podíl nesplácených firemních úvěrů je nižší 
Podíl nesplácených firemních úvěrů na celkovém objemu půjček českých podniků u bank se v srpnu 

po třech měsících snížil. Kvalita úvěrů domácnostem se však dále zhoršovala. Vyplývá to z údajů ČNB. 
Podíl nesplácených úvěrů domácností by měl podle ČNB dosáhnout vrcholu koncem letošního roku, u 
firem až v polovině příštího roku. V případě domácností vzrostl podíl úvěrů v selhání ke konci srpna na 
4,67 % z 4,61 % o měsíc dříve, u nefinančních podniků podíl nehrazených půjček naopak mírně klesl o 
čtyři setiny procentního bodu na 8,72 %. 

Zahraniční dluh ČR: 1,686 bil. Kč 
Zahraniční dluh ČR se ve 2. čtvrtletí zvýšil o 132,3 mld. Kč na 1,686 bil. Kč a představoval 46,3 % 

HDP. Meziročně se zvýšil o 166,7 mld. Kč. Na konci roku dluh činil 1,59 bil. Kč a byl 43,8 % HDP . 

Analytici: Akcie Fortuny budou  
zajímavé pro drobné investory 
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Akcie sázkové společnosti Fortuna, která 29. 
září oznámila, že v říjnu vstoupí na burzy cen-
ných papírů v Praze a Varšavě, budou zajímavé 
především pro drobné investory. Velkým hrá-
čům na trhu by na emisi mohla vadit nižší kapi-
talizace, a tím i likvidita titulu, shodli se analy-
tici. V úspěch primární emise akcií Fortuny věří 
také šéf pražské burzy Petr Koblic. 

Podle serveru Motejlek.com začne úpis akcií 
Fortuny 11. října, potrvá sedm dní a na burzu 
půjde 35 % společnosti. Majitel Fortuny, spo-
lečnost Penta, si údajně cení celou firmu na 250 
mil. EUR (asi 6,1 mld. Kč), což je zhruba 12ná-
sobek až 13násobek očekávaného letošního 
čistého zisku. Při tržní kapitalizaci 250 mil. 
EUR prý Penta počítá s tím, že dividendový 
výnos bude představovat 7 až 8 %. 

"Takto velká emise pravděpodobně nepřiláká 
významnější zahraniční hráče, tudíž větší rozhý-
bání domácího akciového trhu nečekám. Vstup 
takové společnosti ale může více probudit do-
mácí retailové investory, kterým bude nabídnuto 
participovat na zajímavém projektu, který je 
většinou velmi stabilní," řekl analytik společ-
nosti Atlantik Milan Vaníček. O titul by podle 
něj mohl být velký zájem, což bude umocněno 
kotací i na varšavské burze.  

Generální ředitel pražské burzy Petr Koblic 
věří, že emise bude úspěšná z pohledu emitenta 
i budoucích investorů. "Se společností Fortuna 

na český kapitálový trh přichází zcela nový 
segment, který zde dosud není zastoupen. Z 
prohlášení firmy lze vyčíst, že emitent počítá s 
vyplácením dividendy, což v kombinaci s dyna-
mickým růstem přináší tuzemským investorům 
zajímavý potenciál," uvedl Koblic. 

Podle analytika Komerční banky Miroslava 
Adamkoviče bude mít IPO Fortuny na aktivitu 
na pražském trhu limitovaný vliv. "Hlavním 
negativem emise je její malý objem, okolo 2 mld. 
Kč, což bude zřejmě co do aktivity řadit titul 
někam mezi developery a Pegas Nonwovens. Z 
hlediska drobných investorů ale převažují pozi-
tiva," uvedl Adamkovič. Připomněl, že Fortuna 
je v ČR známou značkou a firma, která nyní 
nabízí kurzové sázky, navíc uvažuje také o 
číselné loterii. To jí dává jistý růstový potenciál.   

Úspěšný vstup Fortuny na burzu by podle 
analytiků mohl na pražský trh přitáhnout další 
firmy. Na burzu v Praze míří i další nové tituly. 
Belgická KBC plánuje uvést na burzu akcie 
ČSOB, největší český silniční dopravce CS 
Cargo nedávno oznámil, že si najal investiční 
banku J.P. Morgan, která má skupinu připravit 
na vstup na burzu. Akcie skupiny by mohly být 
obchodovány na burzách v Praze, Londýně 
případně ve Varšavě ve druhé polovině příštího 
roku. Již dříve se objevily informace o tom, že 
vstup na burzu plánuje i výrobce antivirových 
programů AVG Technologies.      ZDROJ: ČTK 

Bušek místopředsedou 
Rady Sdružení SOLUS  

Novým místopředsedou Rady Sdru-
žení SOLUS byl zvolen Milan Bu-
šek, člen představenstva společnosti 
Cetelem ČR. Pozice byla uvolněná 
rezignací Karly Henčlové. Bušek je 
členem představenstva Cetelem ČR 

a ředitelem správy řízení rizika. Na činnosti SO-
LUS se účastní již od roku 1998, kdy se aktivně 
podílel na přípravě rámce pro jeho založení. 
Jan Prachař nastupuje  
u banky Gutmann 

Jan Prachař posílil od 1. října tým ra-
kouské privátní banky Gutmann a 
spolu s Jarmilou Pfeifer převezme v 
bance oblast Private Banking pro 
české klienty. Spolu s ním přešli k 
bance Gutmann i další čtyři zkušení 

zaměstnanci Private Banking z české reprezenta-
ce bývalé banky Sal. Oppenheim (dnes Deutsche 
Bank Österreich). Noví členové posílí tým po-
radců pro český trh v bance Gutmann. Jan Pra-
chař má v oblasti privátního bankovnictví bohaté 
zkušenosti. Naposledy pracoval čtyři roky jako 
ředitel Private Banking v Deutsche Bank Öster-
reich  v Praze. Předtím zastával různé pozice v 
oblasti obchodování s cennými papíry a privát-
ním bankovnictví v HVB Bank ČR a Bank Aus-
tria Creditanstalt, naposledy jako ředitel divize 
Asset Management a Private Banking.  

LIDÉ 

V zářijovém vydání časopisu  
Bankovnictví si přečtete… 

• Rozhovor s Pavlem Řehákem,  
který stojí v čele České pojišťovny 
• O budoucnosti a potenciálu 
platebních karet 
• Rostoucí role CSR   
• Strategie po krizi  
• O lead generation marketingu 
• Řízení retailových pohledávek 
• Outsourcing jako strategie 
• Je role auditora efektivní?  

Ukázkový výtisk zdarma a informace o předplatném 
získáte na tel. čísle 800 110 022  

nebo na http://bankovnictvi.ihned.cz . 
Časopis je také k dostání ve volném prodeji.  

Seznam prodejen: www.economia.cz/prodejny 

 

http://www.arm.cz 
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ČNB: Dluhy domácností se zvýšily na 1,022 bil. Kč 
Dluhy českých domácností u bank a finančních institucí v srpnu zvýšily o 3,97 mld. Kč na 1,022 bil. 

Kč. Za poslední rok domácnosti zvýšily své zadlužení o více než 70 mld. Kč. Zadluženost podniků me-
ziročně klesla o 49,32 mld. Kč na 906,946 mld. Kč, meziměsíčně se zvýšila o 6,26 mld. Kč. 

Zamrazilová jako jediná hlasovala pro zvýšení  
Členka bankovní rady ČNB Eva Zamrazilová hlasovala na jednání rady, které se uskutečnilo 23. září, 

pro zvýšení sazeb o čtvrt procentního bodu. Pro ponechání sazeb beze změny hlasovalo zbývajících šest 
ze sedmi členů rady. Základní úroková sazba tak zůstala na 0,75 %. Důvodem pro ponechání sazeb bylo 
podle guvernéra Miroslava Singera očekávání, že inflace bude v horizontu šesti až osmi čtvrtletí blízko 
2% inflačního cíle. Centrální banka podle guvernéra očekává, že tržní úrokové sazby se budou držet 
poblíž nynějších hodnot. Od druhé poloviny příštího roku by měly začít zvolna růst. Pro nižší inflaci 
podle ČNB působily silnější měnový kurz a dopady navrhované fiskální konsolidace. V proinflačním 
směru působily údaje o vyšší spotřebě domácností, mírně rychlejším růstu mezd, vyšší výhled růstu cen 
potravin a vyšší výhled růstu regulovaných cen kvůli očekávanému zvýšení cen elektrické energie. 

V září vyhlášeno 582 osobních bankrotů 
Letos v září bylo v ČR vyhlášeno 582 osobních bankrotů, což je rekordní 
počet za jeden měsíc. V meziročním srovnání činil jejich nárůst téměř 50 %. 
V září bylo vyhlášeno také 133 firemních bankrotů, což bylo o 21 více než v 
srpnu, vyplývá z analýzy společnosti CCB – Czech Credit Bureau. Celkem 
bylo za devět měsíců letošního roku vyhlášeno 4320 osobních bankrotů, za-
tímco za celý rok 2009 to bylo necelých 2500 bankrotů. Počet vyhlášených 
osobních bankrotů byl s 561 případy rekordní už v srpnu. 

MF ČR: Dluhopisy za 275 mld. Kč 
Ministerstvo financí bude moci v letech 2011 a 2012 vydat na úhradu starších dluhů státní dluhopisy 

za 274,6 mld. Kč. Návrh schválila vláda. MF chce dluhopisy využít na úhradu dluhopisů s končící splat-
ností a odkup dluhopisů z trhu před splatností. Podle MF je p ředloha jen technická a nezvyšuje dluh. 

Vznikla nová právní kancelář KPMG Legal 
 Společnost KPMG ČR rozšířila portfolio svých služeb o právní servis a založila advokátní kancelá ř 

KPMG Legal. Svým klientům je tak nyní schopna nabídnout právní služby p ředevším v oblasti korporát-
ního a zaměstnaneckého práva, regulatorních otázek a obchodních transakcí. V čele projektu stojí Radek 
Halíček, partner advokátní kanceláře KPMG Legal.   

HSBC Grant na podporu zahraničního obchodu 
První diskusní setkání exportérů v rámci 2. ročníku projektu HSBC GRANT NA PODPORU ZA-

HRANIČNÍHO OBCHODU bylo zaměřeno na obchodní příležitosti českých podnikatelů v Číně. Čína 
je pro ČR 17. nejvýznamnější vývozní destinací a zároveň pátým největším zdrojem importu.  Mezi 
české produkty, o které je v Číně největší zájem, patří elektrotechnika, stroje a mechanická zařízení, 
vozidla a příslušenství, ale také optické a zdravotnické p řístroje.  

KPMG: 72 % firem znepokojeno dluhem jejich země 
Na 72 % šéfů světových firem je znepokojeno výší veřejného dluhu jejich země. 
Nejčerněji situaci vidí Češi, Slováci a Irové. Pro zvládnutí státního dluhu podni-
ky nejvíce podporují omezení veřejných výdajů, zejména prostřednictvím snižo-
vání platů ve veřejném sektoru. Vyplývá to z průzkumu KPMG mezi 538 pra-
covníky firem z 26 zemí. V Evropě názor snižování veřejného dluhu prostřed-
nictvím omezování veřejných výdajů zastává až 77 % respondentů, v Jižní a 

Severní Americe 69 % a 54 % z Asie a Tichomoří. Nejvíce oslovených (53 %) si myslí, že ve řejné výda-
je by se měly omezovat hlavně prostřednictvím snižování platů ve veřejném sektoru. Mezi další navrho-
vané způsoby patří snížení výdajů na obranu (47 %) a sociálních dávek (34 %). 

6000 studentů složilo závěrečnou zkoušku ACCA  
Výsledky nejnovějšího kola zkoušek ACCA ukázaly, že přes 6000 studentů po celém světě úspěšně 

složilo závěrečnou zkoušku. Studenti se tím výrazně posunuli k cíli stát se členy této světové organizace 
finančních profesionálů. Více než 196 000 studentů skládalo v létě ACCA zkoušky a vyprodukovali přes 
384 000 písemných prací. Přesně 6213 studentů úspěšně dokončilo závěrečnou zkoušku, z toho 46 v ČR.  

Pohledávek je více, ale inkasní trh stagnuje 
V září se konal v Aténách kongres  Evropské federace národních asociací inkasních agentur FENCA. 

Rekordní účast evropských odborníků na inkaso a správu pohledávek přinesla zajímavá zjištění. Napří-
klad byl v Evropě za rok 2009 zaznamenán nárůst počtu pohledávek po splatnosti, což ale paradoxně 
nevedlo k navýšení obratů inkasních agentur, jež hlásí spíše propad. Rekordní účast potvrzuje rostoucí 
zájem o společné řešení otázek inkasního trhu v rámci Evropy. 

Cleverlance  
pro Citibank  
Společnost Cleverlance nasadila v Citibank no-
vou verzi produktu Clever Trading Solution, za-
měřeného na obchodníky v oblasti cenných papí-
rů na tuzemských i zahraničních kapitálových 
trzích. Novinkou je modul s podporou funkcí 
clearingové banky pro obchodování na Power 
Exchange Central Europe (PXE). 
Auriga Systems pomáhá 
chránit poštu ČS 
Společnost Auriga Systems dodala a implemen-
tovala antivirové řešení ESET Mail Security pro 
MS Exchange v České spořitelně. Implementační 
pomoc spočívala v konzultacích a specifickém 
know-how souvisejícím s produktem. 

TECHNOLOGIE 

Volksbank CZ a Komerční banka se po GE Money Bank staly dalšími bankami, které nabízejí svým klientům online 
platbu PayMyway. Banky a provozovatel platební metody PayMyway, společnost BSC PRAHA podepsaly smlouvu  
o spolupráci, díky které budou moci klienti uvedených bank za nákupy na internetu platit jednoduše a bezpečně ze 
svého internetového bankovnictví prostřednictvím online platby PayMyway. PayMyway propojuje e-shopy s internetovým 
bankovnictvím zapojených bank a umožňuje tak zaplatit za nákup v e-shopu pomocí předvyplněného platebního příkazu,  

který zákazník potvrdí ve svém internetovém bankovnictví. Zákazníkem potvrzená platba PayMyway je bankou garantována, tj. nelze ji po odsouhlasení v internetovém  
bankovnictví zrušit, čímž e-shop získává záruku, že platbu obdrží a může tedy zboží či službu okamžitě poskytnout. Systém PayMyway je otevřen všem bankám,  
které disponují internetovým bankovnictvím a zároveň všem e-shopům, které splňují bezpečnostní standardy a dodržují etické principy podnikání. 

Svatý Václav inspiruje 
tvůrce mincí tisíc let 

Dne 28. září jsme si připomně-
li smrt patrona českých zemí 
knížete Václava. Svatý Václav 
se stal asi nevyobrazovanější 
historickou postavou na čes-
kých mincích, medailích i pe-

četidlech. Jeho podobizna se objevila už na dená-
rech z dob knížete Jaromíra (1004–1012). Jako 
jezdec na koni začal být zobrazován za vlády 
Vladislava II. (1140–1172), později slávu světce 
šířily zlaté dukáty. Jezdecká podobizna sv. Václa-
va zdobí i současnou českou dvacetikorunu. 
K oživení svatováclavského kultu došlo brzy po 
rozpadu Rakousko-uherské monarchie a vzniku 
Československé republiky. Prvorepublikové sva-
továclavské dukáty byly první zlaté mince Čes-
koslovenska. šlo o obchodní mince, které stejně 
jako medaile neměly stanovenou nominální hod-
notu. Vydání prvního dukátu se setkalo s velkým 
zájmem a jen těch nejmenších jednodukátů bylo 
v letech 1923–1939 prodáno na 400 000. V ob-
dobí 1929–1939 byla ražba rozšířena o pěti a 
desetidukáty. Tyto ražby získaly oblibu po celém 
světě, a tak není divu, že se svatováclavské duká-
ty razily pro účely mezinárodního obchodu i v 
roce 1951 a dodnes jsou vysoce ceněny. 
Na tuto tradici navazují i současné ražby. Předlo-
hu loni vyraženého jednodukátu z produkce 
společnosti Zlaté mince – Numismatika vytvořil 
akademický sochař Vladimír Oppl. Zajímavostí 
je, že prvotní návrh lícní strany z roku 1993 byl 
původně určen pro českou oběžnou korunovou 
minci. Líc zobrazuje profil svatého Václava v 
přilbici, oproti návrhu z roku 1993 je nově dopl-
něn o dvojité písmeno W. „Tyto dukáty v prove-
dení proof jsou vyprodány, ale v provedení běžná 
kvalita jsou zatím ale dostupné,“ uvedla Kamila 
Bantová z obchodního oddělení společnosti: „V 
emisním plánu máme další svatováclavské dvou, 
pěti a desetidukáty. Už dnes si je lze dopředu 
rezervovat na stránkách www.Zlate-Mince.cz.“ 

NUMISMATIKA 
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EU: Sankce pro hříšníky 
Státy eurozóny, které poruší rozpočtová pravidla 
EU, zaplatí pokutu 0,2 % HDP. Vyplývá to z ná-
vrhu na zpřísnění rozpočtových sankcí, který 
zveřejnila EK. Hříšníci ale budou mít šanci na 
vrácení peněz, pokud se budou snažit rozpočtové 
schodky a celkové zadlužení napravit.  
Zlato nad 1320 USD 
Cena zlata 1. října na komoditních trzích pokra-
čovala v růstu a poprvé v historii se dostala nad 
1320 USD za troyskou unci.  
Ropa Brent nad 80 USD 
Ceny ropy na světových trzích 29. října obnovily 
růst. Cena severomořské ropy Brent se tak vrátila 
nad psychologicky důležitou hranici 80 USD za 
barel, kde byla naposledy v srpnu.  
Globální růst zpomaluje 
Globální růst se zpomaluje. V USA by měl kles-
nout růst ekonomiky z letošních 2,6 % na 1,8 % 
v roce 2011, v eurozóně pak z 1,5 % na 1,3 %. 
Tvrdí to šéf investic společnosti Raiffeisen Capi-
tal Management Kurt Kotzegger. Dodal, že prav-
děpodobnost další recese nyní není velká. 
MFF čeká zpomalení  
Světová ekonomika letos v závěru roku neporos-
te tak rychle, jak se původně zdálo, připustil prv-
ní náměstek hlavního ředitele MMF John Lipsky. 
Situaci podle něj komplikují i problémy se státní-
mi dluhy a je možné, že dopady znovu pocítí i 
reálná ekonomika. "Globální expanze bude zřej-
mě slabší než 3,7 %, jak jsme na druhé letošní 
pololetí až dosud předpovídali," řekl Lipsky.  
Šéfem UniCredit je 
Federico Ghizzoni 
Novým šéfem největší italské banky UniCredit 
byl zvolen Federico Ghizzoni, který dosud zastá-
val funkci náměstka. Ghizzoni nahradí Alessand-

ZE ZAHRANIČÍ 
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BANKY 
ČNB vadí britská firma,která nemá v ČR povolení 
ČNB upozornila na aktivity britské společnosti Double Investments Limited, která v ČR nabízí inves-

tiční příležitosti vykazující znaky kolektivního investování. Společnost nemá povolení ČNB pro výkon 
kolektivního investování ani pro poskytování jiných služeb na finan čním trhu.  

ČBA: Kurzy finanční gramotnosti pro školy 
Česká bankovní asociace začala bezplatně na internetu nabízet kurzy rodinných 
financí pro žáky základních škol, které obsahují rovn ěž instrukce a podklady 
pro učitele. Kurzy jsou zdarma ke stažení na www.financnivzdelavani.cz. 
"Cílem projektu je dostat finanční vzdělávání do pravidelné výuky co nejjedno-
dušší formou. Podklady jsou tak přístupné každému učiteli, který si najde čas 
osmkrát kliknout na internet a poté si materiály v klidu pročíst," uvedl náměs-

tek výkonného ředitele ČBA Jan Matoušek. Kurz je rozdělen do osmi pracovních listů s metodickými 
pokyny. První čtyři listy seznamují s penězi a jejich funkcí, především učí, jak má vypadat rodinný roz-
počet, které nákupy mají podobu dlouhodobých investic a které jen krátkodobé spot řeby. Další čtyři listy 
jsou věnovány úloze bank, bezpečnému placení nebo nakládání s platebními kartami. 

První výsledky bankbook.cz  
První týden provozu internetové služby bankbook.cz vyvolal velký zájem veřejnosti a přinesl zajímavé 

výsledky. Klienti nabídli bankám do aukce 200 mil. Kč. Nejčastěji poptávaným produktem byl termíno-
vaný vklad na jeden rok. Za týden provozu stránky se na stránkách bankbook.cz zaregistrovalo p řes 400 
uživatelů. Ti zadali přes systém bankbook.cz poptávky do bank za více než 200 mil. K č.   

Čeští podnikatelé zakládají levné účty v SR 
Vysoké poplatky za zahraniční platby přiměly české podnikatele k tomu, že si 
zakládají účty na Slovensku. V tamních bankách totiž platí na poplatcích za 
příchozí a odchozí platby v eurech více než 60krát méně než v ČR. Tuzemské 
banky poplatky za zahraniční převody v rámci eurozóny nechtějí zlevňovat. 
Podle zjištění HN však některé začaly nabízet založení účtu ve slovenské ban-
ce přímo na pobočce v ČR. Službu dosud neinzerovaly, umožňují to jen stáva-

jícím klientům. "Víme, že poplatky jsou vysoké. Je to dáno tím, že nejsme ještě v měnové unii. Nabídli 
jsme klientům způsob, jak mohou využít toho, že naše skupina Erste má banky ve více zemích, a snížit si 
tak náklady," řekla Kristýna Havligerová z České spořitelny. 

Banka Gutmann míří na český trh 
Rakouská banka Gutmann, která patří mezi vedoucí privátní banky v německy mluvících zemích, 

rozšiřuje své aktivity v ČR. Připravuje zastoupení v Praze. Banka se specializuje na správu majetku 
podnikatelů, rodin a majetných privátních klientů.   

Stát pošle do bank svoje kontrolory 
Už za pár týdnů se úředníci z ministerstva financí chystají kontrolovat banky. Půjdou hlavně do těch 

malých, které se zaměřují na privátní klientelu (jako nap říklad J&T). Ministerstvo má totiž podezření, že 
by některé banky mohly krýt své klienty, kteří si v ČR perou špinavé peníze. "Z některých bank nám 
nechodí vůbec žádná hlášení o podezřelých transakcích a na ty se chceme zaměřit," řekl HN šéf finanč-
ně analytického útvaru MF ČR Milan Cícer, který má spolu s asi 30 podřízenými boj proti praní špina-
vých peněz na starost. Banky mají povinnost hlásit všechny podezřelé transakce, které neumí klient 
vysvětlit. Jde o vklady peněz v hotovosti vyšší než 15 tis. EUR nebo podezřelé převody.  

LBBW Bank nově spolupracuje s Allianz 
LBBW Bank CZ navázala spolupráci s Allianz pojišťovnou a Allianz penzijním fondem.  Na svých 

pobočkách tak od 1. října nabízí klientům také produkty z oblasti pojištění. Podpora se bude týkat pro-
duktů: životní pojištění Rytmus, penzijní připojištění a pojištění majetku. 

Podzimní novinky Modré pyramidy 
Od dnešního dne přichází Modrá pyramida s unikátní nabídkou v oblasti spoření tzv. Moudrým spoře-

ním (extra úrok 2 % + 2 % během upisovacího období, které trvá čtyři měsíce), Rychloúvěrem bez zajiš-
tění (i pro nové klienty až 300 tis. K č s úrokovou sazbou od 6,49 %) a novým komunikačním konceptem 
s důrazem na logo v podobě pyramidy. 

Stavební spořitelny zvyšují úroky 
Aby neztratily své klienty, začínají tuzemské stavební spořitelny přicházet s novými nabídkami na 

vyšší zhodnocení vkladů. Wüstenrot zvýšila úročení vkladů ze dvou na 2,5 % ročně, Modrá pyramida 
slibuje klientům bonus na vklad, který složí během čtyř měsíců od založení smlouvy. Zbylé tři spořitelny 
oznámí své nabídky v příštích týdnech. Je to po pěti letech poprvé, co se takové nabídky na vyšší úroky 
objevují. Spořitelny se totiž bojí, že klienti kvůli snížení státní podpory peníze vyzvednou a nebudou mít 

Gartner Symposium/ITxpo 2010 
Ve dnech 8. až 11. listopadu se ve francouzském Can-
nes koná jubilejní dvacáté Symposium/ITxpo, výroční 
konference nezávislé analytické společnosti Gartner.  

Symposium je nejvýznamnější akce tohoto typu v oboru 
IT, které se letos zúčastní na tři tisíce CIO a IT profesionálů 
z evropských zemí včetně ČR a Slovenska, více než 80 

analytiků Gartner a čtyři desítky zástupců dodavatelů, aby 
diskutovali o zkušenostech s ekonomickou krizí a o tom, 
jak nejlépe firmu připravit na opětovný hospodářský růst. 

Program konference obsahuje více než 200 interaktivních 
diskusí, workshopů a případových studií se zaměřením na 
jednotlivé průmyslové segmenty včetně bankovních a fi-

nančních služeb. Mezi keynote speakery vystoupí Michael 
Dell nebo Wolfgang Gaertner, CIO společnosti Deutsche 

Bank. Podrobnosti najdete na webu konference  
http://www.gartner.com/technology/symposium/cannes/  

a u místního zastoupení společnosti Gartner. 

POZVÁNKA 
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ra Profuma. Ghizzoni v minulosti řídil součásti 
UniCredit v zemích SVE. Z toho důvodu jej ak-
cionáři prosadili do vedení skupiny. 
UniCredit zamíří na 
velké východní trhy 
Nový výkonný ředitel UniCredit Federico Ghiz-
zoni hodlá přednostně investovat do rozvoje po-
bočkové sítě v Rusku, Polsku, Turecku a také v 
ČR. "Pokud jde o významné investice ve střední 
a východní Evropě, zaměříme se na tři největší 
trhy – Rusko, Polsko a Turecko," cituje Ghizzoni-
ho Bloomberg. Pokud jde o ČR, UniCredit nic 
nemění na původním plánu – zdvojnásobit do 
konce příštího roku svou zdejší pobočkovou síť. 
Ghizzoni minulý týden na své první tiskové kon-
ferenci v Miláně nevyloučil další akvizice ve 
SVE. Ale momentálně žádná jednání neprobíhají. 
AIG splatí pomoc 

Pojišťovna AIG se s vlá-
dou USA dohodla na 
podmínkách  postupného 
splacení státní pomoci z 
roku 2008. Vláda ji teh-
dy  zachránila před ban-

krotem a poskytla jí 182,3 mld. USD. Plán před-
pokládá, že AIG státní pomoc splatí do konce 1. 
čtvrtletí 2011 a pak přestane i čerpat úvěrovou 
linku otevřenou u Fed. Poté převede prioritní ak-
cie, které drží ministerstvo financí a jejichž hod-
nota je 49,1 mld. USD na běžné kmenové akcie. 
Krize stála 15 bil. USD 
Globální finanční krize doposud stála 15 bil. 
USD, uvedl člen představenstva rakouského úřa-
du pro finanční dohled Kurt Pribil. Toto číslo s 
12 nulami podle něj zahrnuje také kurzové ztráty 
na burze, které krizi doprovázely. Krize podle 
Pribila ukázala, kde jsou vady a nedostatky, a ny-
ní je třeba z toho vyvodit správné ponaučení. Dů-
ležitý je přísný dohled. Často jsou zmiňovány 
vysoké náklady na tento dohled, ty jsou však 
podle něj ve srovnání se ztrátami  jen "prkotinou". 
Růst USA: 1,7 % 
Ekonomika USA vzrostla podle konečných údajů 
ve 2. čtvrtletí o 1,7 %. Rostla tak nejpomaleji za 
téměř rok. K mírnému zlepšení přispěly hlavně 
vyšší výdaje spotřebitelů a zásoby firem. HDP 
prudce zpomalil z 3,7 % v 1. čtvrtletí.  
Soud zrušil pokutu  
Krajský soud v Bratislavě zrušil rozhodnutí slo-
venského antimonopolního úřadu o pokutě pro 
ČSOB. Ta údajně uzavřela kartelovou dohodu s 
dvěma dalšími bankami proti české společnosti 
Akcenta CZ. Podobné rozhodnutí soud vydal v 
případe žaloby Slovenské spořitelny . 

Fond životního cyklu a nový Click fond 
Pro lidi, kteří v důchodu nechtějí spoléhat na stát, připravila Raiffeisenbank 
novinku v podobě fondu životního cyklu, který nabízí možnost vyššího 
zhodnocení než běžné spořicí produkty, vysoký potenciál růstu v první fázi 
investičního cyklu a stabilitu v jeho závěru. Fond je určen pro dlouhodobé 
investory, pravidelná investice je  možná již od 500 Kč. měsíčně. Kromě fondu 
životního cyklu Raiffeisenbank rozšiřuje svou nabídku korunových fondů i o 

nový Click fond. Tento fond v sobě spojuje neomezenou dobu trvání s ochranou investic, protože 
uzamyká dosažené výnosy vždy, když hodnota investice vzroste o 5 %. Stabilitu Click fondu a relativn ě 
krátký investiční horizont zajišťují převážně korunové státní dluhopisy se splatností 3 až 5 let. V menší 
míře fond investuje do akcií společností obchodovaných na pražské burze, fondů střední a východní 
Evropy a pro lepší diverzifikaci portfolia se okrajově zaměřuje také na globální trhy.  

Lidé nyní více investují do rizikovějších fondů 
Češi v době diskusí o nutnosti zajistit se na stá ří začali více investovat do rizikovějších podílových 

fondů, a to zejména formou pravidelných investic. V časech krize vzrostl také zájem o pojistky, které 
kryjí komplexní rizika. Naopak méně táhne stavební spoření, kvůli nízkým výnosům stagnuje prodej 
penzijního připojištění, vyplývá to z ankety mezi velkými zprostředkovateli finančních produktů.   
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KAPITÁLOVÝ TRH 

z čeho půjčovat. Ve stavebních spořitelnách je kolem 415 mld. Kč, z toho přes 300 mld. Kč na starých 
smlouvách, které lidé můžou kdykoli ukončit. Spořitelny mají přitom na zlepšení nabídek prostor. Podle 
analytiků si kromě vyšších úroků mohou dovolit zrušit i vysoké vstupní poplatky, které činí obvykle 1 % 
z cílové částky či snížit poplatky za vedení účtu. Návratnost kapitálu v těchto specializovaných bankách 
je totiž velmi vysoká. Nejefektivnější Stavební spořitelna ČS měla loni návratnost kapitálu 40,21 %, u 
většiny ostatních spořitelen se pohybuje kolem 30 %. U klasických bank p řitom bývá pod 20 %. 

Nová úroková sazba ING Konta 
Úrokové sazby na mezibankovním trhu se dlouhodobě drží na historických minimech. P řestože ekono-

mické prognózy hovořily o opětovném zvýšení v 2. polovině roku, tato očekávání se nenaplnila a před-
pověď odhadovaného růstu se posouvá. Na tuto situaci musela zareagovat také společnost ING a s plat-
ností od 27. září snížila úročení u ING Konta o čtvrt procentního bodu na 1,75 %.  

RSTS hlásí zvýšený zájem o stavební spoření 
Raiffeisen stavební spořitelna v meziročním srovnání prvních osmi měsíců roku jako jediná ze staveb-

ních spořitelen zaznamenala nárůst v poskytování úvěrů. Růstu se jí podařilo dosáhnout i u nových 
smluv o stavebním spoření. RSTS zaznamenala od ledna do srpna meziroční 16,6% nárůst v objemu 
nových úvěrů, rostl i jejich počet. Růst zaznamenala RSTS i v počtu nových smluv o stavebním spoření 
(15,7 %) a v objemu cílových částek (9,9 %). Nárůst se projevil i v počtu a objemu nových úvěrů ve 
srovnání srpna a července 2010 (15,7 %, resp. 15,1 %) .  

Za krach 1. DZO bylo potrestáno osm lidí 
Za krach největší kampeličky 1. Družstevní záložny Ostrava ostravský krajský soud poslal do vězení 

osm lidí. Čelní představitelé záložny a manažeři personálně propojených firem stráví podle rozsudku ve 
vězení od čtyř let do 9,5 roku. Nejpřísněji byl potrestán generální ředitel 1. DZO Miroslav Kalinský. 
Podle obžaloby odsouzení způsobili škodu asi za miliardu korun. Kromě nepodmíněných trestů mají 
obžalovaní na čtyři až sedm let zákaz činnosti ve statutárních orgánech společností či družstev.  

Existuje recept  
na úspěšné ICT v bance?  

 
 

Ve speciální příloze časopisu 
Bankovnictví 9/2010 najdete… 
• Je třeba reagovat   
na měnící se dynamiku trhu 
• Univerzální recept neexistuje  
• Nebojte se cloudu 
• Efektivnější systém  pro vyřizo-
vání požadavků na IT v ČMSS   

 

Ukázkový výtisk zdarma a informace o předplatném 
získáte na tel. čísle 800 110 022  

nebo na http://bankovnictvi.ihned.cz . 

 

POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 
Po svatováclavských povodních stovky škod 

 Po letošní čtvrté velké vodě, která postihla ve dnech kolem svátku sv. Václava především Liberecko, 
nahlásili klienti pojišťoven první stovky škod. Záplavy byly tentokrát jen lokální a škody na vytopených 
domech a sklepích by měly být nižší, vyplývá z ankety mezi pojišťovnami. Souhrn škod odhadly v řádu 
desítek milionů korun. Pojišťovny budou tyto pojistné události likvidovat a proplácet jako samostatné 
případy, bez ohledu na to, že je kvůli velké vodě lidé ze stejných objektů kontaktovali před pár týdny. 

Novinky finanční skupiny AXA 
Finanční skupina AXA představila nové produkty – Balance Komodity a dále nové prvky ochrany 

investic do životního pojištění. Více podrobností na http://www.axa.cz/Novinky/Video-blog/2010.  

Garance ČP: Za tři týdny více než 0,5 mld. Kč 
Do Prémiové Garance České pojišťovny za první tři týdny prodeje vložili lidé více než 0,5 mld. Kč. 

„Během uplynulých tří let vložili klienti do našich jednorázových životních pojišt ění se zajištěným zhod-
nocením přes 1,1 mld. Kč. Nyní je to více než polovina této částky za necelý měsíc. Je vidět, že naše 
produktová strategie jde správným směrem,“ komentuje prodej výkonný ředitel ČP Pavel Řehák. 

Povinné ručení od Slavia pojišťovny s výhodami 
Slavia pojišťovna nabízí majitelům vozidel řadu zvýhodnění, která jim cenu 
pojištění mohou snížit. Nejvýznamnější vliv na výši pojistného má počet 
bezeškodních měsíců (bonus), kde od 84 měsíců včetně je klientům posky-
tována 60% sleva na pojistném. Slevu však mají možnost získat i řidiči, 
kteří zatím neměli možnost bonus získat. Pojišťovna jim formou tzv. bonus 
kreditu při uzavírání smlouvy o povinném ručení automaticky „propůjčí“ 24 
měsíců bezeškodného průběhu a tím i 15% slevu na pojistném. 

http://bankovnictvi.ihned.cz
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Nová rada FSOC 
V USA poprvé zasedla Rada 
pro dohled nad finanční sta-
bilitou (FSOC), která vznik-
la v reakci na finanční krizi. 
Jejím úkolem je vytvořit 
pravidla, jež by měla zabrá-

nit jejímu opakování, a začít naplňovat nedávno 
schválenou finanční reformu. Podle ministra fi-
nancí, který jí předsedá, by měla nová opatření 
zajistit důkladnou rovnováhu mezi nezávislým 
postavením jednotlivých regulátorů trhu v USA a 
jejich vzájemnou spoluprácí. Republikáni však 
radu kritizují. Podle nich jde o další zbytečné po-
sílení role státu p ři regulaci finančního odvětví. 
Čína se nebude zbavovat 
evropských dluhopisů 
Čína nebude snižovat podíl evropských vládních 
dluhopisů ve svých devizových rezervách a bude 
podporovat stabilní euro, uvedl čínský premiér 
Wen Ťia-pao během návštěvy Řecka. "Dal jsem 
jasně najevo, že Čína podporuje stabilní euro." 
Nebudeme snižovat podíl evropských dluhopisů 
ve svých devizových rezervách,"  řekl premiér. 
Moody‘s snížila úvěrový 
rating Španělska  
Ratingová agentura Moody‘s snížila úvěrový ra-
ting Španělska o jeden stupeň na Aa1 z nejvyšší 
možné úrovně Aaa. Zdůvodnila to slabými vy-
hlídkami ekonomického růstu země, které ztíží 
budoucí snižování rozpočtových deficitů.  
Záchrana Anglo Irish 
Bank: až 34 mld. USD 
Záchrana zestátněného irského bankovního ústa-
vu Anglo Irish Bank bude stát irskou vládu 29 až 
34 mld. EUR a další miliardy nového kapitálu 
budou potřebovat dvě další velké irské banky. 
Sdělila to irská centrální banka. Její zpráva p ři-
měla vládu ke slibu předložit v listopadu nový 
čtyřletý plán snižování rozpočtového deficitu. 
Centrální banky končí  
s výprodeji zlata 
Poprvé po více než 20 letech by centrální banky 
mohly nakoupit více zlata, než kolik prodají. 
Téměř po dvou desetiletích zastavily prodej 
svých zlatých rezerv. V minulých letech se houf-
ně zbavovali zlatých cihel a peníze investovali do 
státních dluhopisů, finanční krize je přiměla změ-
nit tuto politiku o 180 stupňů. Jestliže se posled-
ních deset let centrální banky zbavily v průměru 
442 tun zlata ročně, letos by mohly podle před-
povědí dokonce poprvé od roku 1988 nakoupit 
více zlata, než kolik prodají.  
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Letos nejnižší příspěvky na penzi za pět let 
Průměrný měsíční příspěvek účastníka penzijního připojištění je nejnižší za pět let. Podle statistik MF 

ČR si v 1. pololetí roku 2010 lidé na penzi průměrně spořili částku 428 Kč za měsíc, což je o 4 % méně 
než loni. Důvodem jsou nízké výnosy z penzijních fondů a nejistá situace okolo důchodové reformy.  

Generali: 200 tisíc jedinečných 
Květnová reklamní kampaň Generali „Protože každý je jedinečný“ odstartovala novou marketingovou 

linii vycházející z nové tržní strategie. Součástí nového komunikačního konceptu se stala prezentace v 
rámci sociálních sítí. Generali vstoupila na Facebook, kde klientům i neklientům nejenom radí, či řeší 
případné nejasnosti, ale také je baví. Test jedinečnosti pojišťovny Generali si dosud vyzkoušelo na 200 
000 unikátních hráčů. Záleží jen na klientovi, jakou formu komunikace zvolí. 

UNIQA pojišťovna: Smlsněte si na povinném ručení 
UNIQA pojišťovna vyhlásila na období říjen až prosinec 2010 akční nabídku povinného 
ručení pro nové klienty. Bezeškodní bonus za poslední dva roky UNIQA zdvojnásobí a 
započte ho automaticky ve stejné výši i pro havarijní pojištění. K tomu přidá výstražný 
servis MeteoUNIQA zdarma. UNIQA nabídne ještě tzv. caffeterii výhod, z nichž si každý 
může vybrat podle svých potřeb a preferencí – luxusní asistenci, úrazové pojištění pro 
řidiče, pojištění pro případ hospitalizace nebo cestovní pojištění. 

U Triglav čerpalo pojistné plnění 22 % turistů 
Pojistné plnění z cestovního pojištění letos čerpalo 22 % turistů, kteří se na své letní dovolené do za-

hraničí pojistili u Triglav pojišťovny. Češi cestovní pojištění využívali především pro úhradu výloh na 
lékařské ošetření, nejčastěji se potýkali se střevními infekcemi.  

Nová rizika v úrazovém pojištění na českém trhu 
VICTORIA VOLKSBANKEN pojišťovna přichází s novým pojištěním úrazu v období, kdy dochází k 

největšímu počtu úrazů dětí – nejkritičtějším měsícem pro úrazy dětí je říjen. Nejčastěji se jim úrazy 
stanou ve škole, mezi 10. a 12. hodinou dopolední a v čase oběda, většinou si poraní končetiny, přede-
vším ruce. Mezi výhody tohoto pojištění patří doživotní úrazový důchod a rehabilitační management.  

DIRECT Pojišťovna partnerem programu bene+ 
DIRECT Pojišťovna se stala partnerem věrnostního programu bene+, který k platebním kartám nabízí 

společnost GE Money Bank. Klienti DIRECT Pojišťovny, kteří zaplatí své pojistné pomocí platebních 
karet zařazených do věrnostního programu bene+, dostanou část peněz na svůj účet zpět. V případě de-
betních karet se jedná o 5 % z ceny pojišt ění, u kreditních karet pak bonus dosahuje dokonce 10 %. 

Podvodní makléři připravují pojišťovny o miliony  
Provize, které makléři inkasují od pojišťoven za sjednání smluv, se staly zdrojem podvodných příjmů. 

Někteří makléři na nich dokážou vydělat statisíce, aniž by pojišťovně přinesli jakýkoli zisk. Většinou to 
funguje tak, že makléř sepíše smlouvu s fiktivním nebo nastrčeným klientem a dostane za to od pojiš-
ťovny provizi. Jenže jeho klient smlouvu nedodrží a pojistku neplatí.  

ECP: Děti jsou na Monínci úrazově pojišteny 
V rámci spolupráce Evropské Cestovní Pojišťovny a lyžařského areálu Monínec budou v  sezoně 

2010/2011 všechny děti ve věku 4–16 let v lyžařském areálu úrazově pojištěny. Toto pojištění není nutné 
sjednávat, stačí jen dítěti koupit skipas, v něm je obsaženo i toto pojištění. 

Pojištění k letenkám u ECP 
Evropská Cestovní Pojišťovna uvádí na trh novou řadu pojištění k letenkám FlyLinePLUS. Pojištění je 

obohaceno o pojištění proti úpadku leteckého dopravce a lze ho sjednat jen v rámci rezerva čního systé-
mu Amadeus a Symphony; má několik úrovní. Evropský tarif Basic nabízí pojišt ění zrušení cesty a zava-
zadel, Standard pojištění úpadku leteckého dopravce, zrušení cesty, zavazadel, lé čebných výloh a úrazu. 
K letenkám mimo Evropu lze pořídit komplexní variantu Optimal se zvýšenými limity pojistného pln ění. 
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Cofidis koupila část smluv Beneficial Finance 
Splátková společnost Cofidis koupila část portfolia úvěrových smluv od společnosti Beneficial Finan-

ce, která již dříve oznámila záměr ukončit poskytování spotřebitelských úvěrů v ČR. Změna věřitele se 
převáděných klientů Beneficial Finance nedotkne.  

Společnost Home Credit vydala dluhopisy  
Nizozemská firma Home Credit ze skupiny PPF, která vlastní stejnojmennou tuzemskou splátkovou 

společnost, vydala minulý týden nové korunové dluhopisy v objemu téměř 3 mld.  Kč. Budou se obcho-
dovat i na dluhopisovém trhu pražské burzy, informoval deník E15. Mluvčí PPF Alexej Bechtin uvedl, 
že výnos emise není určen pro konkrétní účel. "V tomto případě byla většina příjmu z emise použita k 
odkupu dříve vydaných dluhopisů s vyšší úrokovou sazbou," řekl. 

LEASING A SPLÁTKOVÝ PRODEJ 

Redakce časopisu Bankovnictví  ve spolupráci 
se Zlatou korunou si Vás dovoluje pozvat na  

VIII. Mezinárodní fórum Zlaté koruny, které se ko-
ná na téma "Penzijní reforma – Budeme chudí 
důchodci?" 5. října 2010 v TOP Hotelu Praha.   

Více informací najdete v příloze tohoto newslette-
ru nebo na www.zlatakoruna.info/forum. 

POZVÁNKA 
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